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Rada Powiatu Wołowskiego 
Radni-Sesja 

Protokół nr XII 

XII Sesja w dniu 28 listopada 2019  

Obrady rozpoczęto 28 listopada 2019 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 15:47 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Stanisław Borkowski  

2. Janusz Dziarski  

3. Artur Fojt  

4. Michał Gołąb  

5. Bartosz Granat  

6. Jarosław Iskra  

7. Stanisław Jastrzębski  

8. Kamil Jeżyna  

9. Janusz Kawalec 

10. Wacław Kwiek  

11. Maciej Nejman 

12. Kazimierz Pakulski 

13. Zbigniew Posacki  

14. Zbigniew Skorupa  

15. Józef Szumilas  

16. Urszula Wojtyło 

17. Anna Wróbel  

1. Otwarcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Wołowskiego dokonał otwarcia sesji i poinformował 

zebranych, że przesłany porządek posiedzenia podlegać będzie przegłosowaniu w sprawie 

jego zmiany w związku ze złożonymi przed rozpoczęciem się XII Sesji Rady Powiatu 

wnioskiem o zdjęcie z porządku pkt. 8 Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych  

w Powiecie Wołowskim za rok szkolny 2018/2019. 

 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
- Wacław Kwiek  

- Jarosław Iskra  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Zdjęcia z porządku obrad punktu  8 tj. informacji o stanie realizacji zadań oświatowych  

w Powiecie Wołowskim za rok szkolny 2018/2019. 
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Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Stanisław Borkowski , Jarosław Iskra , Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz 

Kawalec, Wacław Kwiek , Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , Zbigniew Skorupa , Józef 

Szumilas , Anna Wróbel  

PRZECIW (2) 

Michał Gołąb , Urszula Wojtyło 

NIEOBECNI (4) 

Janusz Dziarski , Artur Fojt , Bartosz Granat , Maciej Nejman 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie proponowanego porządku obrad..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Stanisław Borkowski , Michał Gołąb , Jarosław Iskra , Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , 

Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , Zbigniew Skorupa 

, Józef Szumilas , Anna Wróbel  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Urszula Wojtyło 

NIEOBECNI (4) 

Janusz Dziarski , Artur Fojt , Bartosz Granat , Maciej Nejman 

 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 
- Urszula Wojtyło, która zwróciła uwagę, aby zostało w protokole z poprzedniej sesji 

uzupełnione zostały wypowiedzi. 

 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Borkowski , Michał Gołąb , Jarosław Iskra , Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , 

Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , 

Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

NIEOBECNI (3) 

Janusz Dziarski , Artur Fojt , Bartosz Granat  
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4. Wnioski i oświadczenia obywatelskie. 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 
- Joanna Kowalczyk przedstawiła problem drogi w miejscowości Nieszkowice. Poprosiła 

Radnych Powiatu o interwencję, dodała, że drogi wymagają pilnego remontu nawierzchni. 

Wskazała, że trudno się nimi porusza z uwagi na duża ilość dziur. Następnie zaprezentowała 

nagranie przedstawiające stan drogi w miejscowości Nieszkowice. 

- Jarosław Iskra – odpowiedział, że problem jest zrozumiały, dodał, że jeżeli znajdą się środki 

w budżecie będzie możliwa pomoc.  

- Skarbnik Powiatu – dodała, że są środki w budżecie na bieżące remonty dróg.  

- Jarosław Iskra  - odpowiedział, że w najbliższym czasie możliwa jest bieżąca naprawy 

nawierzchni drogi w miejscowości Nieszkowice.  

 

Andrzej Nejman poinformował, iż wniosek o modernizację drogi Wołów – Warzęgowo, 

został złożony przez radnych wojewódzkich do sejmiku województwa. Dodał, że dysponuje 

wnioskiem i że został on przyjęty jako wniosek klubu PIS, następnie złożony jako wniosek do 

budżetu. Jaki jest status wniosku nie potrafi odpowiedzieć. Uzasadnieniem słuszności 

wniosku to likwidacja wykluczenia komunikacyjnego w Gminie Wińsko oraz rozwój 

turystyki na terenie wschodniej części Gminy Wińsko poprzez umożliwienie dojazdu do 

miejscowości Głębowice w której znajduje się wyremontowany, gotowy na otwarcie gości i 

uruchomienie działalności gospodarczej obiekt. Kolejnym argumentem przemawiającym jest 

zmniejszenie bezrobocia na terenach wiejskich poprzez uruchomienie obiektu infrastruktury 

turystycznej i zatrudnienie lokalnej społeczności z obszaru o dużym relatywnie bezrobociu. 

Dodał, że nie dotyczy to omawianej drogi, ale odcinka Warzęgowo – Wołów. Wstępne 

założenia są takie, aby w 2020 r. przygotować projekt modernizacji drogi Wołów - 

Głębowice, a ten projekt to odcinek Pełczyn - Głębowice. Aby jakikolwiek odcinek drogi 

poddać pod dofinansowanie zewnętrze to realnie jest to rok 2021. Kolejnym etapem to rok 

2022. Nie brzmi to optymistycznie, ale jest to realny ambitny program modernizacji drogi. 

Wyceniony odcinek Pełczyn – Głębowice, w zasadzie miejscowość przy Głębowicach jest 

wyceniony na 9-13 mln. Gdyby się to udało byłby to dobry efekt. Dróg jest wiele. Jest wiele 

dróg które źle wyglądają np. w  Straszowicach. To są zaniedbania wielu lat. Nie jest filozofią,  

odnosić się do tego, że ktoś dokonał zaniedbań, ale sztuką jest przedstawić program realny. 

Jeżeli chodzi o drogę Wołów – Głębowice jest szansa na realizację, ale nie jest pewne czy w 

określonym wcześniej czasie. 

J. Iskra – dodał, że  ma na uwadze drogę w gminie Wołów w miejscowości Nieszkowice. 

Jesteśmy świadomi, że drogi powiatowe wymagają remontu. Nadto dodał, że w tej kadencji 

będzie to możliwe oraz że pieniądze na drogi w miejscowości Nieszkowice są już teraz 

dostępne. 

5. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i działalności Zarządu między 

sesjami. 
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W dyskusji wzięli udział: 
- Jarosław Iskra – dodał że Zarząd pracował aktywnie, nadto że uczestniczył  w wielu 

tematycznych konferencjach reprezentując Radę i Starostwo, w dniu wczorajszym także w 

„Balu Seniora”.  

- Maciej Nejman – zapytał o punkt sprawozdania, który dotyczy przejęcia gruntów od Skarbu 

Państwa? 

Andrzej Nejman odpowiadając wskazał, że dotyczy to drogi nr 3040 na odcinku Prawików -

Brzeg Dolny oraz okolicy Pęgowa. Dotyczy to przejęcia drogi i przekazanie stosownych 

odcinków dróg dla właściwych gmin. 

 

 

6. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Ośrodka 

Dokształcania i Doskonalenia Zawodowego w Wołowie w Centrum Kształcenia 

Zawodowego w Wołowie. 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 
- Maciej Nejman – zapytał, czy przekształcenie ODDiZ w CKZ wynika z przepisów 

wyższego rzędu, czy to inicjatywa Zarządu? 

- Anna Wróbel  - odpowiedziała, iż zgodnie z uzasadnieniem do uchwały jest to efekt zmian 

ustawowych. Nadto przedstawiła pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 

 

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Ośrodka 

Dokształcania i Doskonalenia Zawodowego w Wołowie w Centrum Kształcenia 

Zawodowego w Wołowie. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Stanisław Borkowski , Jarosław Iskra , Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz 

Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , Zbigniew 

Skorupa , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Michał Gołąb  

NIEOBECNI (3) 

Janusz Dziarski , Artur Fojt , Bartosz Granat  

 

 

 

7. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia trzyletniego 

Liceum Ogólnokształcącego im. Mikołaja Kopernika w Wołowie, przy ulicy Pl. Jana III 

Sobieskiego 2, 56-100 Wołów, w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące im. Mikołaja 

Kopernika w Wołowie, przy ulicy Pl. Jana III Sobieskiego 2, 56-100 Wołów. 
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Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia trzyletniego 

Liceum Ogólnokształcącego im. Mikołaja Kopernika w Wołowie, przy ulicy Pl. Jana III 

Sobieskiego 2, 56-100 Wołów, w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące im. Mikołaja 

Kopernika w Wołowie, przy ulicy Pl. Jana III Sobieskiego 2, 56-100 Wołów..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Borkowski , Michał Gołąb , Jarosław Iskra , Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , 

Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , 

Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

NIEOBECNI (3) 

Janusz Dziarski , Artur Fojt , Bartosz Granat  

 

 

 

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Powiecie Wołowskim za rok szkolny 

2018/2019. 

 

Zgodnie z przegłosowanym na wstępnie wnioskiem punkt został zdjęty z porządku obrad. 

 

 

9. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i 

przechowywanie pojazdów oraz wysokości kosztów w przypadku odstąpienia od usunięcia 

pojazdu na rok 2020 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 
- Arkadiusz Muszyński – wskazał, iż przedmiotowa uchwała dotyczy opłat za usunięcie z 

drogi pojazdu, stawki w uchwale określane były na możliwe najniższym poziomie zgodnie z 

obwieszczeniem Ministra Finansów. Od paru lat praktyki miast na prawach powiatu spotkały 

się  z protestem ze strony prokuratur okręgowych w kraju. Dlatego stawki, które przyjmuje 

Rada powinny posiadać odzwierciedlenie w realnych kosztach realizacji zadania. Od 

ubiegłego roku te stawki nie są uchwalane na najwyższym poziomie. Wzrosły 

proporcjonalnie do najwyższego poziomu. Realne stawki będą znane po wyłonieniu 

wykonawcy. 

- Kamil Jeżyna – przedstawił opinię komisji budżetu dot. projektu uchwały, która jest 

pozytywna. Poprosił o zwrócenie uwagi,  że jest to zadanie mocno deficytowe dla powiatu. 

Wydatki rzędu 108 tyś. zł związane z realizacją zadania, to jest stan na 31 października br. Są 

to dochody niespełna 40 tyś zł. Dodał, że ubiegły rok również zakończył się deficytem. Zadał 

pytanie do obsługi prawnej o zapis w uchwale o treści :„traci moc uchwała”. Czy wg obsługi 

prawnej jest zasadny? 



6 

 

Radca prawny  - odpowiadając na pytanie, wskazał iż  takie są zasady techniki prawodawczej. 

Nie ma żadnej sprzeczności, ani nie stanowi to naruszenia prawa. 

- Jarosław Iskra  - odnosząc się do słów Pana Jeżyny stwierdził, że Zarząd rozważa 

przekazanie sprawy dotyczącej opłat za usunięcie pojazdu do właściwego ministra. 

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i 

przechowywanie pojazdów oraz wysokości kosztów w przypadku odstąpienia od usunięcia 

pojazdu na rok 2020.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Borkowski , Michał Gołąb , Jarosław Iskra , Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , 

Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , 

Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

NIEOBECNI (3) 

Janusz Dziarski , Artur Fojt , Bartosz Granat  

 

10. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za 

zajęcie pasa drogowego dróg powiatowych w granicach administracyjnych Powiatu 

Wołowskiego. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
- Jarosław Iskra –  Zgodnie z ustawą o drogach publicznych zajęcie pasa drogowego, na cele 

niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg, wymaga 

uzyskania zezwolenia zarządcy drogi, wydanego w drodze decyzji administracyjnej. 

Zezwolenie wymagane jest dla prowadzenia robót w pasie drogowym, umieszczenia w pasie 

drogowym urządzeń infrastruktury niezwiązanej z potrzebami zarządzania drogami lub 

potrzebami ruchu drogowego, umieszczenia obiektów budowlanych niezwiązanych z 

potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu drogowego, umieszczenia reklam. W 

związku z wejściem w życie ustawy z dnia 30 sierpnia 2019 r. o zmianie ustawy o wspieraniu 

rozwoju usług i sieci telekomunikacyjnych oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2019 poz. 

1815, z dnia 24 września 2019 r.) zachodzi konieczność ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego dla obiektów i urządzeń infrastruktury telekomunikacyjnej. Zgodnie z ww. ustawą 

stawki opłat za zajęcie 1 m2 w celu prowadzenia robót w pasie drogowych, zajęcia pasa 

drogowego na prawach wyłączności, umieszczenia obiektów budowlanych oraz reklam nie 

mogą przekroczyć 10 zł za jeden dzień, a za umieszczenie w pasie drogowym obiektów 

budowlanych stawka opłaty nie może przekroczyć 200 zł za rok. W nowelizacji ustawy o 

drogach publicznych wprowadzono odrębne maksymalne stawki opłat za zajęcie 1 m2 dla 

obiektów i urządzeń infrastruktury telekomunikacyjnej, które wynoszą odpowiednio 0,20 zł 

za jeden dzień zajęcia pasa drogowego oraz 20 zł za umieszczenie w pasie drogowym 

obiektów budowlanych. W związku z powyższym przygotowano niniejszy projekt uchwały w 

sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg powiatowych. 

 

- Kamil Jeżyna  - przedstawił pozytywną opinię komisji budżetu dot. przedmiotowej uchwały. 
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Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 

pasa drogowego dróg powiatowych w granicach administracyjnych Powiatu Wołowskiego..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Borkowski , Michał Gołąb , Jarosław Iskra , Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , 

Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , 

Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

NIEOBECNI (3) 

Janusz Dziarski , Artur Fojt , Bartosz Granat  

 

 

11. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały w sprawie w sprawie ustalenia godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie Powiatu Wołowskiego na rok 2020. 

 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 
- Barbara Kuchmister – Merta – Wskazała, iż przedmiotowa uchwała była uzgadniania z 

samorządem gminnym i aptekarskim w zakresie dyżurów aptek. Samorząd gminny wydał 

opinię pozytywną, a samorząd aptekarski negatywną. Wyjaśniając, wskazała iż samorząd 

aptekarski nie wyraził zgody na pełnienie dyżurów w Brzegu Dolnym i Wołowie w tym 

samym czasie, postulował aby były to dyżury naprzemienne. Opinia samorządu aptekarskiego 

nie jest wiążąca. Dodała, że to rozwiązanie jest najbardziej sprawiedliwe. Apteka 

„Witaminka” zgłosiła koniec działalności z końcem roku. Nie ma obowiązku konsultowania 

grafiku pracy aptek, ustalania z właścicielami aptek, ale wchodząc im naprzeciw zrobiliśmy 

to. Nie było żadnych negatywnych sytuacji.  

- Stanisław Jastrzębski – wskazał, iż opinia komisji Zdrowia i Polityki Społecznej 

przedstawianego projektu uchwały jest pozytywna. 

- Zbigniew Posacki  - wskazał, iż jest drobna uwaga odnośnie paragrafu 3 projektu uchwały, 

że należy dopisać w treści  „Powiatu Wołowskiego” 

- Jarosław Iskra – podsumował, że została wykonana tytaniczna praca Pani Kuchister –Merty 

w zakresie szerokich konsultacji z aptekami. Dodał, że inne powiaty nie mają podobnego 

problemu, ponieważ funkcjonują na ich terenie całodobowe apteki. Podziękował za rzetelną 

pracę nad projektem uchwały. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
poprawka do uchwały w sprawie zmiany w treści uchwały w paragrafie trzecim poprzez 

dodanie „Zarząd Powiatu Wołowskiego".  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Stanisław Borkowski , Michał Gołąb , Jarosław Iskra , Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , 

Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , 

Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

NIEOBECNI (3) 

Janusz Dziarski , Artur Fojt , Bartosz Granat  

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały w sprawie w sprawie ustalenia godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie Powiatu Wołowskiego na rok 2020. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Borkowski , Michał Gołąb , Jarosław Iskra , Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , 

Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , 

Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

NIEOBECNI (3) 

Janusz Dziarski , Artur Fojt , Bartosz Granat  

 

 

12. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadań z zakresu 

administracji rządowej dotyczących przygotowania i przeprowadzenia kwalifikacji wojskowej 

w 2020 roku. 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 
- Barbara Kuchmister – Merta – dodała, iż kwalifikacja wojskowa na terenie powiatu 

wołowskiego zostanie przeprowadzona w okresie od dnia 19 marca 2020 roku do dnia  01 

kwietnia 2020 roku. Kwalifikację wojskową przeprowadzać będzie Powiatowa Komisja 

Lekarska w Wołowie. Na to zadanie powiat otrzyma 25.000 zł od Wojewody. Nadto dodała, 

że są poborowi, lekarze, oraz obsługa administracyjna. Dodała, że wszystko jest 

przygotowane. 

 

- Stanisław Jastrzębski  - przedstawił pozytywną opinię komisji Zdrowia i Polityki Społecznej 

dot. przedmiotowego projektu uchwały. 

- Zbigniew Posacki – zgłosił poprawkę do projektu uchwały poprzez dodanie w treści 

uchwały „powiatu wołowskiego” 

 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
poprawka poprzez dodanie do treści uchwały "Powiatu Wołowskiego".  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Stanisław Borkowski , Michał Gołąb , Jarosław Iskra , Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , 

Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , 

Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

NIEOBECNI (3) 

Janusz Dziarski , Artur Fojt , Bartosz Granat  

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadań z zakresu 

administracji rządowej dotyczących przygotowania i przeprowadzenia kwalifikacji wojskowej 

w 2020 roku..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Borkowski , Michał Gołąb , Jarosław Iskra , Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , 

Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , 

Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

NIEOBECNI (3) 

Janusz Dziarski , Artur Fojt, Bartosz Granat  

 

13. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Powiatu 

Wołowskiego z organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami, o których mowa w art. 3 

ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

na 2020 r 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 
- Magdalena Górak- Kaleta – wskazała, iż program współpracy jest obligatoryjny, musi 

zostać podjęty przez Radę Powiatu raz w roku. Program musi określać realizacje, wysokość 

środków i sposób monitorowania programu. Projekt jest załącznikiem do uchwały, który 

został przygotowany w biurze promocji, następnie przekazany do konsultacji w październiku i 

listopadzie. Projekt był również opublikowany i wywieszony na tablicy informacyjnej 

Starostwa Powiatowego. Nadto informacja znalazła się również w gazecie lokalnej. Ponadto 

odbyło się spotkanie Stowarzyszeń „Propago” i „Warzęgowianie”. Nikt nie zgłosił uwag do 

programu. Po zakończonych konsultacjach nie wpłynęły uwagi, stąd w taki kształcie  

dokument został przesłany do zapoznania Radzie Powiatu.  Rada Powiatu przyjmując ten 

program wyraża wolę realizacji zadań ustawowych. 

 

- Stanisław Jastrzębski  - opinia komisji Zdrowia i Polityki Społecznej na temat 

przedmiotowego projektu jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Powiatu 

Wołowskiego z organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami, o których mowa w art. 3 

ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

na 2020 r.  
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Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Borkowski , Michał Gołąb , Jarosław Iskra , Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , 

Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , 

Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

NIEOBECNI (3) 

Janusz Dziarski , Artur Fojt , Bartosz Granat  

 

 

14. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr III/29/18 Rady 

Powiatu Wołowskiego w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na 2019 rok. 

 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 
- Beata Sadowska  

Projekt uchwały zakłada zmniejszenie planowanych dochodów  i wydatków o 3.000,00.zł. 

Planowane wielkości przychodów, rozchodów i deficytu nie zmieniły się. Zmiany budżetu 

obejmują n/w działy: 

 

Dział 600 Transport i łączność. Rozdział 60014 – Drogi publiczne powiatowe zwiększenie  

dochodów bieżących o 40.000,00 zł oraz zwiększenie wydatków bieżących o 160.000,00 zł.    

 

1. Zabezpiecza się środki na nowe zadanie pn.: „Remont drogi powiatowej nr 1288D w 

miejscowości Godzięcin”.  Planowane wydatki bieżące  wynoszą 80.000,00  zł,  których 

źródłem finansowania jest:   

 dotacja z Gminy Brzeg Dolny 40.000,00 zł,  

 udział własny Powiatu 40.000,00 zł.  

 

2. Po stronie wydatków bieżących zwiększa się budżet Starostwa Powiatowego w Wołowie 

o 80.000,00 zł, z przeznaczaniem na  bieżące remonty na drogach powiatowych.  

 

Dział  758 Różne rozliczenia 

 

Zmniejszono planowane wydatki w łącznej kwocie 153.700,00 zł, w tym: 

1. rozwiązuje się rezerwę celową na dotacje dla niepublicznych jednostek systemu oświaty 

w kwocie 170.612,00 zł,  

2. zwiększa się rezerwę ogólną o 20.612,00 zł.  

 

Dział 801 Oświata i wychowanie 

 

Rozdział 80144  – Inne formy kształcenia osobno niewymienione 

 

Na podstawie planowanego  wykonania wydatków zmniejsza się o 17.704,00 zł, dotację dla 

Dziennego Ośrodka Rehabilitacyjno – Wychowawczego prowadzonego przez Stowarzyszenie 
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Osób Niepełnosprawnych w Wołowie, z przeznaczeniem na zadania w zakresie innych form 

kształcenia.   

 

Dział 851 Ochrona zdrowia    

 

Rozdział 85156 – Składki na ubezpieczenie zdrowotne oraz świadczenia dla osób nie 

objętych obowiązkiem ubezpieczenia zdrowotnego 

 

 

Tytułem planowanych dochodów z tytułu rozliczeń z lat ubiegłych które  wynikają z korekt 

sporządzonych przez  Zakład Ubezpieczeń Społecznych w zakresie nienależnie pobranych 

świadczeń zwiększa się budżet Powiatowego Urzędu Pracy w Wołowie o 7.000,00 zł,  

podlegają one zwrotowi w formie dotacji do dysponenta środków – budżetu państwa.   

 

Dział 854 Edukacyjna opieka wychowawcza 

 

Rozdział 85404 Wczesne wspomaganie rozwoju dziecka    

 

Na podstawie planowanego  wykonania wydatków zwiększa się o 1.404,00 zł, dotację dla 

Dziennego Ośrodka Rehabilitacyjno – Wychowawczego prowadzonego przez Stowarzyszenie 

Osób Niepełnosprawnych w Wołowie, z przeznaczeniem na zadania w zakresie wczesnego 

wspomagania rozwoju dziecka.   

 

 

Dział  855 Rodzina  

Rozdział 85510 - Działalność placówek opiekuńczo-wychowawczych 

 

Zmniejsza się o 50.000,00 zł, planowane dochody z tytułu dotacji celowych z powiatów na 

zadania bieżące realizowane na podstawie porozumień (umów) w oparciu o ustawę o 

wspieraniu rodziny i systemu pieczy zastępczej na podstawie której koszty pobytu dzieci w 

placówkach opiekuńczo - wychowawczych pokrywane są przez powiaty właściwe według  

miejsca  zamieszkania dziecka.  W budżecie 2019 roku z tytułu zaległych rozliczeń z lata 

2012-2018 zaplanowano dochody dotacyjne w wysokości 890.000,00 zł,(które zmniejszono 

uchwałą Rady Powiatu w październiku br. o 680.950,00 zł,) z uwagi na przedłużające się 

postepowanie w sprawie, dokonuje się kolejnego  częściowego zmniejszenia planowanych 

dochodów.    

 

- Kamil Jeżyna – dodał, iż opinia komisji budżetu dot. zmiany budżetu na rok 2019 jest 

pozytywna.  

 

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr III/29/18 Rady Powiatu 

Wołowskiego w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na 2019 rok..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (14) 

Stanisław Borkowski , Michał Gołąb , Jarosław Iskra , Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , 

Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , 

Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

NIEOBECNI (3) 

Janusz Dziarski , Artur Fojt , Bartosz Granat  

 

 

15. Interpelacje i zapytania radnych 

 

Przewodniczący stwierdził, że wpłynęła interpelacja Pani Urszuli Wojtyło oraz, że została 

niezwłocznie przekazana Panu Staroście.  

 

W dyskusji wzięli udział: 
- Kamil Jeżyna – poinformował, iż składa dwie interpelacje. Dodał, że jedna interpelacja jest 

istotna  w kwestii stanu dróg powiatowych. Następnie odczytał treść interpelacji w której 

zwraca się z prośbą do Pana Starosty o informację jaka ilość dróg w km to drogi powiatowe w 

odniesieniu do ustawy o drogach, jaka ilość dróg jest zgodna z definicją ustawową oraz jaka 

ilość dróg tych wytycznych nie spełnia. Druga interpelacja dotyczy zagospodarowania 

budynku w Brzegu Dolnym przy ul. Przejazd przeznaczonego na ówczesną bazę 

pracowników obsługujących przeprawę promową. 

 

 

16. Wnioski i oświadczenia radnych 

 

W dyskusji wzięli udział: 
- Urszula Wojtyło – wskazała,  że termin składania informacji o stanie realizacji zadań 

oświatowych upłynął 30 października br. Nadto, że pracownik merytoryczny mógłby w dniu 

dzisiejszym referować sprawę. Ponadto dodała, iż słuszne jest przełożenie omówienia 

sprawozdania z uwagi na liczne błędy w prezentacji. 

 

- Michał Gołąb – poinformował, iż przekazał  Zarządowi  i P. Kamilowi Jeżynie wniosek na 

realizację szerokopasmowego łącza światłowodowego dla centrum edukacji astronomicznej w 

Białkowie. Wartość projektu to 20 mln złotych. Dodał, że po zakończeniu robót będą 

odbywały się tam zajęcia popularyzujące naukę, będzie również nowy sprzęt. Białków stanie 

się atrakcją turystyczną regionu. Nadto, wskazał iż miejscowości Kleszczowice jest podobna 

sieć, według analiz, kosztorysów to koszt ok. 300 tys. brutto. Centrum astronomiczne 

przyczyni się to do rozwoju powiatu wołowskiego. Ponadto partycypowanie w kosztach 

będzie symbolicznym dołożeniem się do inwestycji. Po przeprowadzonych rozmowach z 

osobami zaangażowanym w projekt z uniwersytetu, dodał że jest problem dojazdu do 

Białkowa, ponieważ to w większości droga powiatowa, trudna do dojazdu. Powiat powinien  

ująć tę drogę w planach remontu. 

Pan Przewodniczący dodał, że ta droga nie jest drogą powiatową. 

 

- Maciej Nejman – wskazał, że ponawia prośbę, którą złożył na komisji zdrowia, aby radni 
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mogli dostać materiały dot. powiatowej spółki medycznej „PCM” w zakresie planów 

restrukturyzacji celem zapoznania się przed sesją.  

- Urszula Wojtyło – odniosła się do wystąpienia mieszkańców Nieszkowic, poprosiła aby w 

projekcie budżetu uwzględnić pracę nad projektem, kosztorysem wykonania tej drogi. 

Dodała, iż porównała budżet w roku 2019 i 2020 i stwierdziła że w 2020 r. nie ma więcej 

środków na utrzymanie bieżące dróg.  Skoro rezerwa wynosi 3 mln złotych, to na pracę nad 

projektem znajdą się środki.  

- Kamil Jeżyna (Ad Vocem) – chciałby dopełnić informację, istotnie wg projektu budżetu na 

2020 r. środki przeznaczone wg pierwotnego planu są niższe o 1 mln złotych. Ale w 

porównaniu do 2018 r. wydatki na bieżące utrzymanie dróg są o 1 mln wyższe niż w 2019 r. 

- Jarosław Iskra  - poinformował, że kontaktował się z Panią prof. zajmującą się 

inwestycjami, oraz że wystąpi z pismem do Zarządu o pomoc dla Białkowa. Dodał, że będą 

czynione rozmowy z gminą Wińsko o ewentualnym współfinansowaniu projektu. Odniósł się 

do  wypowiedzi Pana  Macieja Nejmana i wskazał, iż jest zaplanowane spotkanie z Prezesem 

spółki „PCM”. Następnie wskazał, że planuje przeznaczyć  sesje wyłącznie dla spraw 

związanych ze sprawami spółki „PCM”. 

- Urszula Wojtyło – dodała, iż z informacji o  pracach  zarządu wynika, że zostały zakupione 

udziały spółki  „PCM”. Zapytała, czy zostało to zapłacone?   

Skarbnik Powiatu – odpowiedziała twierdząco.  

- Urszula Wojtyło – dodała, że skoro  środki zostały przelane to dlaczego podwyżki  w 

„PCM” nie zostały dokonane? To pytanie do Prezesa spółki „PCM”. 

 

- Maciej Nejman – zapytał w kwestii dróg. Czy były zmiany odnoście kryteria naboru 

wniosku w ramach Funduszu Dróg Samorządowych? Dodał, że poprzedni Zarząd aplikował 

ale nie uzyskał środków na ten cel. Wskazał, że powiat nie otrzymał środków z różnych 

względów. Środki otrzymały powiaty w których więcej ludzi skorzystałoby na tym. 

 

 

17. Wolne głosy, komunikaty. 

 

 

 

 

18. Zakończenie obrad. 

 

 

Przewodniczący 

Rada Powiatu Wołowskiego 

  

 

Przygotował(a): Marta Drabik 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


